
       Protokół  

z posiedzenia XXI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Wielgomłyny z dnia 14 września 2016 roku  

Rozpoczęcie obrad sesji.  

W dniu 14 września   2016 roku o godz. 8:30  w sali posiedzeń Urzędu Gminy zgodnie z zaproszeniem.  

Sesje zwołał:  

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Łoś zgodnie z art.  20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym ( tj. Dz.U. z 2016 poz. 446).  

Obradom przewodniczył:  

Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Łoś.     

                                              Punkt 1.  

Otwarcie XXI sesji Rady Gminy, stwierdzenie prawomocności obrad i przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy  - Stanisław Łoś  otworzył obrady sesji Rady Gminy, powitał przybyłych 

na sesje:  

radnych, zaproszone osoby: Wójta Gminy Pana Bogdana Witaszczyka, Sekretarza Gminy Panią 

Bożenę  Nowak, Skarbnika  Gminy Panią Zofie Stolecką, Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej Panią Bogumiłę Smolarczyk.   

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad. W chwili 

otwarcia sesji obecnych było 15  radnych.  Lista  obecności w załączeniu do protokołu.  

Porządek obrad sesji zgodny z zawiadomieniem został odczytany przez Przewodniczącego Rady 

Gminy.  Porządek przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XXI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy, stwierdzenie prawomocności obrad i przyjęcie 
porządku obrad.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 
wspierania rodziny za 2015 rok.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Radomszczańskiego zadania publicznego.  
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych 
z mieszkańcami Gminy Wielgomłyny.  

6. Interpelacje i wolne wnioski radnych.  
7. Zamknięcie obrad XXI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Wielgomłyny.   

 

Za odczytanym porządkiem obrad było 15 radnych na 15 obecnych na posiedzeniu.  

     Punkt 2  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny za 2015 rok.  

Sprawozdanie, które w formie pisemnej otrzymali wszyscy radni  omówiła Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Bogumiła Smolarczyk.  Dyskusja w tym punkcie  dotyczyła pomocy  



rodzinie Nowaków, którym spłonął dom mieszkalny. Rodzina  miała przedstawione przez GOPS 

warianty pomocy: - pobyt w Centrum Pomocy Bliźniemu MONAR-MARKOT w Klizinie lub  w 

Stowarzyszeniu Monar Dom dla Osób Starszych Monar – Markot w Woli Malowanej – odmówili,  

ocieplenie  przybudówki  jeszcze przed zimą  i wyposażenie  – odmówili, wstępnie przyjęli  możliwość 

przeprowadzki do opuszczonej posesji  w Niedośpielinie. Obecnie czekamy na zgodę  właścicieli  na 

wynajem budynku mieszkalnego. Rodzinie po pożarze  zostały zakupione    niezbędne  artykuły  jak: 

pościel, ubrania itp. Więcej spraw w tym punkcie nie  poruszono.  

Przewodniczący  Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z 

realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2015 rok i poddał pod głosowanie. 

Głosowanie:  

W wyniku głosowania jednogłośnie 15 głosami „za”  w obecności 15 radnych podczas głosowania 

została podjęta Uchwała nr XXI/53/2016  w sprawie przyjęcia  rocznego sprawozdania z realizacji 

zadań z zakresu wspierania rodziny za 2015 rok.  Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

     Punkt 3 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Radomszczańskiego zadania publicznego.  
 
Projekt tej uchwały uzasadnił Pan Wójt. W roku bieżącym zostały złożone  trzy wnioski na budowę 
dróg w udziałem środków przyznawanych przez Urząd Marszałkowski. Wnioski dotyczyły dróg:  
Krzętów, Karczów i Wola Życińska. Żaden z wniosków nie otrzymał wystarczającej liczby punktów 
przez co  żadna z dróg nie zostanie poparta zewnętrznymi funduszami. Do 15 września istnieje 
możliwość złożenia wniosku do Programu rozwoju gminnej i powiatowej  infrastruktury drogowej na 
lata 2016-2019.  Odbyło się spotkanie z przewodniczącymi komisji rady  na którym zdecydowano, o 
złożeniu wniosku  na drogą do Krzętowa i przez miejscowość Krzętów. Droga ta w tym programie ma 
największe szanse. Skrzyżowanie  drogi gminnej z powiatową podniesie notowania  wniosku.  Droga 
przez wieś Krzętów została  zniszczona w trakcie budowy nitki kanalizacyjnej. Starostwo pozwoliło na 
poprowadzenie nitki kanalizacyjnej w pasie drogi powiatowej pod warunkiem  przywrócenia 
pierwotnego  stanu jezdni.  Z tego programu możemy pozyskać 50 % kosztów inwestycji, czyli  około 
750 tys. Warunkiem pozyskania środków jest 10 % udział w kosztach partnera czyli Starostwa 
Powiatowego w kwocie 75 tys. zł.  Starostwo uchwałą Rady Powiatu  wyraziło zgodę na przekazanie 
nam do realizacji zadania publicznego, zabezpieczając jednocześnie 10 % wkład w budżecie.   Aby 
uzyskać punktację musimy przeprojektować również  chodnik do szerokości 2 metrów przez wieś 
Krzętów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny Kowalczyk zapytał, czy obowiązujący we  wniosku  2 metrowy chodnik  pozwoli na zachowanie 
odpowiedniej  szerokości jezdni. P. Wójt – na drogach gminnych  obowiązująca szerokość  jezdni  
wynosi 5 metrów natomiast na drogach powiatowych 6 metrów. Parametry te zostaną zachowane.  
W dalszej części dyskutowano nad szybką jazdą motocyklistów po drogach gminnych, problem ten 
dotyczy wszystkich miejscowości.  
Więcej spraw nie poruszono.  
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu 
Radomszczańskiego zadania publicznego i poddał pod głosowanie.  
 
Głosowanie:  



W wyniku głosowania  14 glosami „za” i 1 głosem wstrzymującym przy stanie 15 radnych podczas 
głosowania została podjęta  Uchwała Nr XXI/54/2016  w sprawie przyjęcia od Powiatu 
Radomszczańskiego zadania publicznego.  Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
     Punkt 4  
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  
 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, do  Uchwały Nr XIX/45/2016  podjętej w dniu 22 czerwca 2016 roku   w 
sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  Wydział 
Prawny Urzędu Wojewódzkiego nie miał żadnych zastrzeżeń. Jednak podczas kontroli przez  Fundusz 
Ochrony Środowiska  zastrzeżenia dotyczyły zapisu § 2 wyżej cytowanej uchwały, który  przewiduje  
wyposażenie nieruchomości niezamieszkałych w pojemniki.  Projekt przedłożonej dzisiaj  uchwały 
zmienia ten zapis, który będzie brzmiał:” § 2. Zakres świadczenia usług obejmuje wyposażenie 
nieruchomości zamieszkałych, w pojemniki i worki do gromadzenia odpadów komunalnych”.  
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dyskusje nad projektem zmiany.   
Radni nie podjęli dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów i poddał pod 
głosowanie.  
 
Głosowanie:  
W wyniku głosowania jednogłośnie 15 głosami „za” w obecności 15 radnych podczas głosowania 
została podjęta Uchwała Nr XXI/55/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
     Punkt 5  
 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z 
mieszkańcami Gminy Wielgomłyny.  
 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że Łódzki  Urząd Wojewódzki Wydział Prawny, Nadzoru i Kontroli  pismem 
z dnia 22 sierpnia 2016 roku  prosił o weryfikację podjętych uchwał w sprawie  przeprowadzenia 
konsultacji i wyeliminowanie z nich niezgodnych z prawem zapisów. Zgodnie z wyrokiem  
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi  który stwierdził, iż zapisy typu  „posiadający czynne  
prawo wyborcze” lub „pełnoletni” przy wskazaniu uprawnionych do wzięcia udziału w konsultacjach 
społecznych są niezgodne  z obowiązującym prawem. Zapisy te stanowią ograniczenie prawa do 
wzięcia udziału w konsultacjach, które zostało przyznane przez ustawodawcę wszystkim 
mieszkańcom gminy. Konsultacje nie są wiążące, o ostatecznej decyzji jednak decyduje Rada Gminy.  
Dotychczas  obowiązująca Uchwała nr XVIII/19/05 z  28 czerwca 2005 roku   w swojej treści zawierała 
wskazane przez Wojewódzki Sąd Administracyjny zapisy.   
Przewodniczący  Rady Gminy  poprosił o dyskusję nad projektem uchwały.  
Głos zabrał radny Kowalczyk  nie zgadzając się z  projektem uchwały, nie wskazał jednak szczegółów  
dotyczących propozycji zmiany zapisów w projekcie.  Innych głosów nie było.   



Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Wielgomłyny i poddał pod 
głosowanie.  
Głosowanie:  
W wyniku głosowania  12 głosami „za” i 3 głosami wstrzymującymi  przy stanie 15 radnych podczas 
głosowania  została podjęta Uchwała Nr XXI/56/2016 w sprawie określenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Wielgomłyny.  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
 
     Punkt 6  
 
Interpelacje i wolne wnioski radnych.  
 
W punkcie tym głos zabrał Pan Wójt  informując, że zostały zakończone i technicznie odebrane  
pobudowane trzy drogi ( Pratkowice-Sokola Góra, Trzebce  w kierunku Koconi i  Krzętów –Rogi) oraz  
dwa wodociągi ( w Myśliwczowie i Błoniach). Obecnie trwają prace na drodze  w Odrowężu. Jeden z 
rolników  blokuje prace nie zgadzając się  na rozgraniczenie.  
Poinformował o  czekającym nas zakupie samochodu bojowego dla OSP Wielgomłyny. O pomoc w 
zakupie chcemy prosić Poseł na Sejm PR Panią  Annę Milczanowską. Pan Wójt zaproponował  
zaproszenie Pani poseł  na sesję Rady Gminy.  
Podziękował  za  udział w przygotowanie atrakcyjnych stoisk dożynkowych przez  samorządy  
sołeckie.  
Poinformował o   zamiarze  umieszczenia anten operatora komórkowego Katowice  w okolicach 
szkoły w Wielgomłynach, na co nie ma zgody. Mamy już przy drodze  do Myśliwczowa  maszt i 
proponujemy, aby  urządzenia przesyłowe umieścić  tylko w tym punkcie.  
Radny Tomasz Pawlus – podziękował za remont przystanku w Kruszynie oraz  zgłosił potrzebę 
remontu drogi od posesji Kowalczyka do leśniczówki. Odp. Pana Wójta –  znamy problem, obecnie 
szukamy dokumentacji, gdyż zaorana przez rolników droga  ma szerokość 12 metrów. Na tej 
szerokości wykonano 5 metrową  jezdnie, którą bez pomocy geodety ze względu na koszt  chcemy 
sami wyznaczyć.  
Radny Kowalczyk  poruszył trzy sprawy:  
- potrzebę  ustawienia znaku przy drodze powiatowej  informującego o numerach  posesji na tzw. 
Poduchownym.   
- umieszczenia luster przy posesji radnego  oraz po przeciwnej stronie przy posesji Rymarek  ze 
względu na niewidoczny wyjazd z tych posesji na  ruchliwą  drogę powiatową.  
- wydłużenia  oświetlenia ulicznego w kierunku Poduchownego.  
Radny Sinkiewicz podziękował  za pobudowaną drogę Sokola Góra – Pratkowice.  
W dalszej części dyskutowano nad  formą przetargu na odbiór  odpadów komunalnych, sugerując aby 
odpłatność określić w formie ryczałtu a nie  wagi odpadów.  Taka forma wymusi na firmie 
odbierającej  kontrolę wystawianych pojemników  i zmusi do należytej segregacji odpadów. Więcej 
spraw nie poruszono.  
     Punkt 7 
 
Zamknięcie obrad XXI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Wielgomłyny.   

 

Przewodniczący Rady Gminy  w punkcie tym  bardzo szeroko zobrazował przebieg wizyty delegacji 

zaprzyjaźnionej  gminy Sàjólad, która została zaproszona na gminne dożynki i gościła w gminie 

Wielgomłyny  od 26 sierpnia do 29 sierpnia br. Następnie zamknął obrady XXI sesji Rady Gminy.  

 



        Przewodniczący Rady Gminy  

              Stanisław   Łoś  

Protokołowała: Anna Jędrzejczyk 

 


